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PROTOKÓŁ  Nr XIV/2016 
Sesji Rady Gminy Manowo 

odbytej w dniu 26 lutego 2016 roku 
 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 1100, zakończono o godz. 1300. Posiedzenie odbyło się w sali 
posiedzeń UG Manowo. 
 
Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 15 radnych wg załączonej listy 
obecności.  
 
Ponadto w obradach Sesji udział wzięli: 
1. Wójt Gminy  - Roman Kłosowski 
2. Sekretarz Gminy  - Irena Oleksy    
3. Skarbnik Gminy  - Bożena Tomaszewska 
4. Protokolant  - Anna Drabik 
 
 
 

 
Ad. I.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji 
Otwarcia XIV Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie 
listy obecności stwierdził prawomocność Sesji. Na stan 15, obecnych było 15 
radnych. 
 
Zwolnienia: 

• Radna Joanna Czerwiak (1153 – podczas przerwy). 
 

 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad. 
 
Wójt wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie zatwierdzenia zmian w Planie Odnowy Miejscowości Bonin.  
 
Do wniosku Wójta uwag nie wniesiono. W związku z powyższym Przewodniczący 
poinformował, że Rada będzie obradowała według porządku uwzględniającym 
zmianę wnioskowaną przez Wójta. 
 
 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji. 
2. Przyjęcie protokołu XIII Sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
6. Informacja komisji RG z pracy w okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania. 
8. Trybuna obywatelska. 

II. Sprawy problemowe: 
1. Sprawozdanie z działalności GOPS w 2015 roku. 
2. Sprawozdanie z działalności GOK w 2015 roku. 
3. Realizacja zadań inwestycyjnych w 2015 roku. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie:  
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a) zmian w budżecie Gminy Manowo na 2016 r., 
b) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczej 

Straży Pożarnej, 
c) przystąpienia do sporządzania studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Manowo, 
d) nadania nazw ulicom w miejscowości Kretomino, gmina Manowo, 
e) wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości, 
f) wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości, 
g) sprzedaży działki, 
h) sprzedaży działek, 
i) organizacji wspólnej obsługi finansowej jednostek organizacyjnych 

zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Manowo, 

j) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia i nadania regulaminu Straży 
Gminnej w Manowie, 

k) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Manowo, 
l) zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 
m) zatwierdzenia zmian w Planie Odnowy Miejscowości Bonin. 

5. Wolne wnioski i informacje. 
6. Odpowiedzi na interpelacje. 
7. Zakończenie. 

 
 
 

Ad.I.2. Przyjęcie protokołu XIII Sesji Rady Gminy    
  

Protokół XIII Sesji Rady Gminy przyjęty został 15 głosami za (jednogłośnie). 
 
 
Ad.I.3 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

Jan Prus – Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
zajmował się następującymi sprawami: 

� 8 stycznia odbyło się spotkanie Noworoczne organizowane przez Wójta Gminy 
Manowo. 

� 9 stycznia uczestniczyłem w uroczystości wręczenia medali za długoletnie 
pożycie małżeńskie Państwu Marcie i Janowi Tomaszewskim z Rosnowa. 

� 15, 22 i 29 stycznia pełniłem dyżury w Urzędzie Gminy Manowo. 
� 22 stycznia odbyło się wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy. 
� 30 stycznia uczestniczyłem w zebraniu wyborczym OSP Wyszewo. 
� 5, 12 i 19 lutego pełniłem dyżury w Urzędzie Gminy Manowo. 
� 5 lutego w Klubie Osiedlowym w Rosnowie uczestniczyłem w spotkaniu z 

przedstawicielką Fundacji DKMS (Baza Dawców Komórek Macierzystych) z 
Warszawy. Postanowiliśmy zorganizować akcję rejestracji dawców szpiku 
kostnego w związku z chorobą dziecka z Rosnowa. Odbędzie się ona w dniu 5 
marca 2016 roku w Rosnowie i w Bobolicach. 

� 19 lutego odbyły się posiedzenia Komisji Rewizyjnej zwołane w celu 
rozpatrzenia skarg oraz wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady. 

 
 
Ad.I.4 Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym 
 

Wójt przekazał następujące informacje: 
� Przenosimy GOPS do budynku Straży Gminnej, ponieważ w związku z programem 

500+ musimy zatrudnić jedną osobę. Ministerstwo wyliczyło wstępnie, że 
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będziemy mieli 718 dzieci, którym to świadczenie będzie się należało. 
Otrzymaliśmy na konto 13.400 zł na stanowisko dla nowej osoby oraz informację 
na piśmie o dotacji w wys. 2.500.000 zł. Z naszych wyliczeń wynika, że 
powinniśmy dostać 3.200.000 zł. Dzisiaj  p. kierownik i jedna  z pracownic są w 
Szczecinie na szkoleniu zorganizowanym przez Wojewodę. Nie zakładamy z naszej 
strony żadnych trudności i opóźnień. 

� Rozmawialiśmy na Komisji na temat poszukiwania nowych źródeł dochodów. Nie 
wszyscy nasi mieszkańcy płacą podatek w II Urzędzie Skarbowym. Jeśli radny, 
Sołtys czy Rada Sołecka spowoduje, że mieszkaniec gminy przepisze się do 
Drugiego US, to na rok następny w budżecie gminy Rada Sołecka dodatkowo 
otrzyma 1000 zł za każdą osobę na realizację swoich zadań w sołectwie.  

� W dniu wczorajszym wszyscy pracownicy oświaty otrzymali 13 pensję. Wypłaty 
nie są zagrożone.  

� W ubiegłym tygodniu z p. prezesem Robertem Murii podpisaliśmy umowę z 
prezesem EKOWODROLU na realizację oczyszczalni ścieków w Rosnowie.  

� Koszalin ma problem z naszą oczyszczalnią ścieków w Boninie. My się bronimy w 
ten sposób, że mamy zrobione wszystkie badania.  

� Jest bardzo duże prawdopodobieństwo, że w przyszłym roku lub w 2018 roku 
będziemy realizowali ścieżkę rowerową z Manowa do Koszalina. Szacunkowy koszt 
tej inwestycji wynosi 2.500.000 zł. Przy dofinansowaniu 85% kosztów nasz koszt 
wyniesie ok. 350.000 zł. Z naszych środków rocznie możemy sobie pozwolić na 
inwestycje w granicach 1.000.000 zł do 1.500.000 zł.  

� Część interpelacji dotycząca oświetlenia zostało zrealizowane, pozostałe będą 
realizowane w pierwszej dekadzie marca. Mamy już oświetlenie na skrzyżowaniu 
– przy przystanku w Boninie.  

 
 
 
Ad.I.5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał 
podjętych na ostatniej sesji.  
 

Lp.  Nr uchwały, 

Data uchwały 

Uchwała w sprawie Informacja o realizacji  

1.XIII/97/2016 

30 grudnia 2016 

uchwalenia budżetu Gminy Manowo na rok 2016 W trakcie realizacji, została przesłana do 
RIO w celu zbadania zgodności z prawem 
i została opublikowana w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Zach. 

2.XIII/98/2016 

30 grudnia 2016 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Manowo na lata 2016 – 2028 
Zrealizowana, została przesłana do RIO w 
celu zbadania zgodności z prawem 

3.XIII/99/2016 

30 grudnia 2016 

zmian w budżecie Gminy Manowo na 2015 r., Zrealizowana, została przesłana do RIO w 
celu zbadania zgodności z prawem 

4.XIII/100/2016 

30 grudnia 2016 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2016 rok 
W trakcie realizacji, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem. 

5.XIII/101/2016 

30 grudnia 2016 

harmonogramu realizacji zadań wynikających z 

„Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na lata 2015-2018” w roku 2016 

W trakcie realizacji, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

6.XIII/102/2016 

30 grudnia 2016 

określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego 

do szkół podstawowych i gimnazjum w Gminie 

Manowo dla kandydatów zamieszkałych poza 

obwodem szkoły 

Zrealizowana, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem i została 



4 
 

opublikowana w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Zach. 

7.XIII/103/2016 

30 grudnia 2016 

udzielenia zgody na nabycie w drodze 

komunalizacji na rzecz Gminy Manowo 
nieruchomości stanowiących własność Skarbu 

Państwa położonych w obrębie ewidencyjnym 

Manowo i Bonin 

W trakcie realizacji, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

8.XIII/104/2016 

30 grudnia 2016 

wyrażenia zgody na nieodpłatne przeniesienie 

prawa własności nieruchomości na rzecz spółki 

Elektrociepłownia Rosnowo Spółka z o.o. w 

Rosnowie 

Zrealizowana, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

9.XIII/105/2016 

30 grudnia 2016 

uchwalenia planu pracy Rady Gminy Manowo na 

2016 rok 
Zrealizowana, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

10.XIII/106/2016 

30 grudnia 2016 

planów pracy Komisji Rewizyjnej oraz stałych 

Komisji Rady Gminy Manowo na 2016 rok 
Zrealizowana, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

11.XIII/107/2016 

30 grudnia 2016 

zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla 

przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjnego 

Elektrociepłownia Rosnowo Spółka z o.o. z siedzibą 

w Rosnowie 

Zrealizowana, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

12.XIII/108/2016 

30 grudnia 2016 

zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 
Zrealizowana, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

13.XIII/109/2016 

30 grudnia 2016 

przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Manowo 

dla południowego fragmentu wsi Manowo 

Zrealizowana, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

14.XIII/110/2016 

30 grudnia 2016 

zwolnień od podatku od nieruchomości Zrealizowana, została przesłana do RIO w 
celu zbadania zgodności z prawem i 
została opublikowana w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Zach. 

15.XIII/111/2016 

30 grudnia 2016 

aktualizacji Planu Odnowy Miejscowości Bonin Zrealizowana, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

 
 
 
Ad.I.6. Informacja z pracy komisji RG w okresie międzysesyjnym 
 

Andrzej Sokalski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: Komisja w tym miesiącu 
rozpatrywała 2 skargi – jedna na p. Zbigniewa Cabonia, a druga na p. Genowefę 
Pelikan - kierownik GOPS. Pierwszą skarg skierowaliśmy do rozpatrzenia przez p. 
Wójta, ponieważ jest bezpośrednim przełożonym pracownika. Drugą skargę 
skierowaliśmy do GOPS, ponieważ postępowanie administracyjne w zaskarżanej 
sprawie nie zostało jeszcze ostatecznie zakończone i winno być potraktowane jako 
odwołanie od decyzji kierownika GOPS i skierowane do Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w Koszalinie. 
Oprócz tego Komisja kontrolowała umowy-zlecenia zawarte w 2015 roku, działalność 
Straży Gminnej w 2015 roku oraz sprzedaż opłaty targowej. W zawartych umowach 
jest znaczna poprawa. Wydawaliśmy rocznie 341.000, w tym roku kwota zmniejszy 
się o połowę, ponieważ odejdą zlecenia na działalność sportową. Koszty działalności 
Straży Gminnej na 2016 rok wynoszą ok. 236.000 zł. Opłaty targowej nie będziemy 
w przyszłych latach kontrolowali, ponieważ wpływy z tego tytułu nie przekraczają 
2.000 zł.  
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Tomasz Padykuła – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego: tydzień temu 
odbyły się wspólne Komisje. Na posiedzeniu odbyła się żywa dyskusja na temat 
pozyskiwania nowych źródeł dochodu. W związku z tym przenieśliśmy tę dyskusję na 
posiedzenie w marcu. Zwracam się z prośbą do Państwa o przekazywanie własnych 
propozycji na e-mail Rady Gminy.  
 
 
 
Ad.I.7.  Interpelacje i zapytania 
 

 
Roman Kłosowski – Wójt Gminy Manowo: jeśli chodzi o drogi, to p. Łuczkanin zacznie 
prace na drogach w drugiej połowie marca. Jeśli do następnej sesji nie będziemy 
reagowali, to proszę o interpelacje w tej kwestii.  
 
Radny Tomasz Padykuła: 
� Mamy nowe boisko do koszykówki i do siatkówki. W chwili obecnej ogrodzenie jest 

zniszczone. Proszę o przysłanie pracownika, który poskręca ten płot. Ponadto 
musimy poważnie się zastanowić nad boiskiem do piłki nożnej, ponieważ jego brak 
jest to przyczyną uszkodzeń ogrodzenia. Młodzież gra w piłkę nożną i nie da się jej 
upilnować.  

� Dziękuję p. Marii Staciwie – dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury za zatrudnienie 
nowej osoby do opieki w świetlicy. Z obserwacji widzimy, że ta Pani jest bardzo 
dobrą instruktorką i świetlica jest pełna dzieci – tak jak było wcześniej. 

 
Radna Grażyna Góral: 
� Bezpieczeństwo na drodze krajowej nr 11 w Manowie – po likwidacji radaru 

między Nadleśnictwem a budynkiem 53 kierowcy potrafią wyprzedzać zarówno 
samochód jak i wysepkę. Jest to bardzo niebezpieczne. W ubiegłym roku 
poruszałam sprawę przejścia dla pieszych koło tartaku. Proszę ponownie 
wystąpić w tej sprawie do GDDKiA. 

� Oświetlenie – miałam kilka telefonów od mieszkańców, że po godzinie 800 do 830 

świecą się lampy uliczne. 
 
Radny Marek Twardowski: 
� Przejście dla pieszych na drodze nr 11 – proszę o przyspieszenie wykonania 

oświetlenia  w tym miejscu.  
� Mieszkańcy z ulicy Pieczarek proszą o wycięcie krzewów przysłaniających 

oświetlenie ulicy (Borowików/Pieczarek).  
� Proszę o interwencję Straży Gminnej popołudniową w sprawie spalania śmieci w 

piecach. Po godzinie 18.00  nie ma czym oddychać. Te sprawę trzeba rozwiązać – 
być może przeprowadzić akcję uświadamiającą, albo karać.  

 
Wójt: proszę Państwa o sygnały w sprawach spalania śmieci. 
 
Radny Jerzy Hawraniak: 

� W Boninie miał być przeniesiony pas zwalniający bliżej przedszkola. Czy 
jest taka możliwość? 

� Droga w Boninie wymaga remontu, jest bardzo dużo dziur.  
 
Radny Mirosław Pawlak: 

� Mieszkania z WAM – czy mógłbym po weekendzie rozpisać sobie tę 
informację, ponieważ kilka osób mnie o to pyta. 

� Projekt plaży – niedługo będzie realizacja. Proszę o podanie terminu 
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rozpoczęcia i kiedy można się z tym zapoznać.  
� Program rozwoju gminy – jednym z pomysłów jest propozycja powstania 

spółdzielni socjalnej. Rozmawialiśmy dzisiaj z p. Wójtem na ten temat.  
Spółdzielnia taka mogłaby powstać i odciążyłaby trochę budżet gminy. Jest 
prośba do wszystkich Państwa, ponieważ szukamy chętnych ludzi, którzy 
chcą pracować. Wójt twierdzi, że już 4 osoby ma, brakuje jeszcze co najmniej 
jednej. Zależy nam, żeby gmina była zarządcą tej spółdzielni.  

 
Radny Andrzej Sokalski: 
� Przepisywanie mieszkańców do drugiego urzędu skarbowego – taka informację 

należałoby umieścić w naszej gazetce. Taka ulotka powinna się również znaleźć w 
Urzędzie Stanu Cywilnego.  

� Spalanie śmieci – Straż Gminna powinna się tym zająć i nagłośnić sprawę.  
 
Radny Marek Twardowski: 
� Kanalizacja – dziękuję za dwie bardzo szybkie interwencje. Dziękuję za pomoc w 

płukaniu kanalizacji, bo to pomogło. Duży ukłon dla p. Roberta Muriego. 
Rozmawialiśmy o tym, żeby kontynuować płukanie, ponieważ nie będzie się 
zapychała.  

 
Radny Andrzej Ćwikliński: 
� Lampa przy bloku nr 13 i 11 – nie pali się ta lampa. Po naprawie lamp na terenie 

garaży zostały otwarte skrzynki.  
� Na temat działalności gminy będę informował na swoim profilu facebook.  
 
Radna Sylwia Krępeć: 

� W imieniu mieszkańców zwracam się z prośbą o zgodę na upiększenie terenu 
przed byłą szkołą (zagospodarowanie terenu i zasypanie stawu).  

 
Radny Michał Bamburak: 20 lutego  w Cewlinie odbyło się zebranie wiejskie, na 
którym zaplanowaliśmy budżet. Zebranie Wiejskie podjęło również uchwałę o 
wprowadzeniu w Cewlinie nazw ulic. W związku z tym proszę o informację, jaka jest 
dalsza procedura w tym temacie.  
 
Radny Tomasz Padykuła: 

� Drzewa na drodze pomiędzy Wyszeborzem a Lubiatowem -  
 
 
 
Ad.I.8. Trybuna obywatelska 
 

Marzena Ziubrowska – Sołtys Kretomina:  
� Kiedy otrzymam odpowiedź dotyczącą lamp na ulicy Kościelnej? Czekamy już 

bardzo długo na te lampy.   
� Drogi w Kretominie są w bardzo złym stanie. Obiecuję mieszkańcom, że będą 

robione w połowie marca. Czy będą w tym czasie remontowane? 
 
Wanda Węgrzyńska – Sołtys Sołectwa Manowo: 

� Lampa przy świetlicy – proszę o jej usprawnienie. 
 
Sławomir Jamka – Przewodniczący Rady Osiedla: 

� 16 stycznia skończyła się zima, ale udało nam się zorganizować dwa kuligi dla 
dzieci.  
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� Chciałbym pochwalić opiekunkę świetlicy w Rosnowie p. Magdę Filipowicz za 
organizację 2-tygodniowych ferii dla dzieci. Był bardzo bogaty program dla 
dzieci. Podczas wycieczki 7 dzieci miało problemy zdrowotne i p. Filipowicz 
musiała wykonać z prywatnego telefonu kilkanaście rozmów tel. z rodzicami. 
Proszę o wygospodarowanie 50 zł na kartę do telefonu dla opiekunki. 

 
Romana Nowocień – Sołtys Sołectwa Grzybnica: 

� W imieniu Stowarzyszenia Forum Sołtysów chciałabym serdecznie zaprosić 
wszystkich Państwa na obchody Dnia Sołtysa, które odbędą się w dniu 11 
marca w Starostwie.  

� Proszę o wyrównanie drogi z Ponik do Mostowa. 
 
Joanna Margraf – dyrektor SP w Rosnowie: 15 marca w Szkole Podstawowej  im. 26 
Pułku Lotnictwa Myśliwskiego w Rosnowie odbędzie się „dzień otwarty” oraz dzień 
patrona. Bardzo serdecznie zapraszam. 
 
Danuta Szatkiewicz – Sołtys Sołectwa Cewlino: 19 marca o godz. 17.00 w świetlicy w 
Cewlinie odbędzie się impreza pn. „Kobieta z pasją”. Serdecznie zapraszam panie i 
panów. Jest to już trzecia taka impreza. W tym roku panie będą prezentowały swoje 
prace rękodzielnicze.  
 
Robert Murii – Prezes Spółki Elektrociepłownia Rosnowo: kilka informacji na temat 
działalności Spółki Elektrociepłownia Rosnowo: 

� Wartość umowy poprzez przeprowadzenie konkursu zmalała o 800.000 zł (w 
stosunku do kosztorysu). Netto cała inwestycja będzie kosztowała 2.899.000 
zł brutto 3.503.000 zł. Zakończenie inwestycji według harmonogramu i 
kosztorysu planowane jest na lipiec przyszłego roku. Ekowodrol to sprawdzona 
firma. Inwestycja ta jest bardzo potrzebna.  

� Od stycznia staliśmy się prawowitym właścicielem sieci wodociągowej w 
starym Rosnowie. Cenę wody obniżyliśmy o 50 groszy za m3.  

� Kontrole przeprowadzone w Spółce: 
o Urząd Skarbowy 1,5 roku temu. 
o W październiku mieliśmy 3-tygodniową kontrolę z Wojewódzkiego 

Inspektoratu Ochrony Środowiska. Wynik kontroli również był bez 
zastrzeżeń. 

o ZUS – bez zastrzeżeń. 
� W miesiącach lipiec/sierpień planowana jest inwestycja – budowa nowego 

komina. Będzie ogłoszony przetarg. Inwestycja będzie kosztowała ok. 100.000 
zł.  

� Odbyły się trzy spotkania z mieszkańcami boku nr 12. Doszliśmy do 
porozumienia. 

� Od 1 kwietnia będziemy przejmowali sieć wodociągowo-kanalizacyjna w 
Boninie  i w Manowie.  

� Złożono wniosek na stanowisko pracy w PUP. Jest szansa na dofinansowanie 
w kwocie 23.550 zł. Stanowisko będzie wyposażone w odpowiedni program do 
ewidencji faktur.  

 
Radny Janusz Sałek: nowa oczyszczania będzie budowana w miejscu starej. Czy nie 
będzie zagrożony odbiór ścieków i czyszczenie ścieków w momencie budowy? 
 
Robert Murii – Prezes Spółki Elektrociepłownia Rosnowo: nie, do samego końca 
będziemy użytkować starą oczyszczalnię. 
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I przerwa – 1153 - 1212  

 
 
 
Ad.II.1. Sprawozdanie z działalności GOPS w 2015 roku 
Marzena Krawczyk – pracownik GOPS przedstawiła sprawozdanie GOPS za 2015 
rok. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Danuta Szatkiewicz – Sołtys Cewlina: w Cewlinie mieszka osoba częściowo 
niepełnosprawna, która sobie nie radzi i potrzebuje pomocy. W domu jest zimno.  
 
Marzena Krawczyk – pracownik GOPS: zgłoszę to p. kierownik. 
 
Radny Tomasz Padykuła: jak wróci kierowniczka ze szkolenia prosimy o 
przygotowanie informacji, jak technicznie będzie wygląda obsługa programu 500+ 
(gdzie należy się zgłaszać, kto będzie koordynował).  
 
Marzena Krawczyk – pracownik GOPS: wnioski będziemy wydawać i przyjmować od 
1 kwietnia. Można je składać drogą elektroniczną lub osobiście. Od 1 kwietnia 
siedzibą GOPS będzie lokal po Straży Gminnej. Będzie 2 pracowników do obsługi 
tego programu. Wszystkie informacje na ten temat są zamieszczone na stronie 
internetowej GOPS. 
 
 
 
Ad.II.2. Sprawozdanie z działalności GOK w 2015 roku 
Maria Staciwa – kierownik GOK przedstawiła sprawozdanie GOK za 2015 rok. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Radny Tomasz Padykuła: dziękuję za zatrudnienie nowego pracownika do świetlicy w 
Wyszeborzu. Dzieci są bardzo zadowolone.  
 
 
 
Ad.II.3. Realizacja zadań inwestycyjnych w 2015 roku 
Informacja z realizacji zadań inwestycyjnych stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
 
Ad.II.4. Podjęcie uchwały w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Manowo na 2016 r., 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 19 lutego 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XIV/112/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

b) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczej 
Straży Pożarnej, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 19 lutego 2016 roku. Czy do tego 
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projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XIV/113/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

c) przystąpienia do sporządzania studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Manowo, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 19 lutego 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XIV/114/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

d) nadania nazw ulicom w miejscowości Kretomino, gmina Manowo, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 19 lutego 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XIV/115/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

e) wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 19 lutego 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XIV/116/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

f) wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 19 lutego 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XIV/117/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

g) sprzedaży działki, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 19 lutego 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XIV/118/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

h) sprzedaży działek, 
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Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 19 lutego 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XIV/119/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

i) organizacji wspólnej obsługi finansowej jednostek organizacyjnych 
zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Manowo, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 19 lutego 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XIV/120/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

j) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia i nadania regulaminu Straży 
Gminnej w Manowie, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 19 lutego 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XIV/121/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

k) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Manowo, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 19 lutego 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XIV/122/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 

l) zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 19 lutego 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XIV/123/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

m) zatwierdzenia zmian w Planie Odnowy Miejscowości Bonin. 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: czy do tego projektu uchwały są jeszcze 
jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XIV/124/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
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Ad.II.5. Wolne wnioski i informacje 
 

Radny Mirosław Pawlak: 
� Fundacja „Nauka dla środowiska” zwraca się do różnych samorządów w 

naszym województwie z pomysłem stworzenia Funduszu dobra wspólnego. 
Będę taki wniosek składał razem z materiałami, które oni przygotują. Złożę 
projekt uchwały intencyjnej. Uzgodnię to z p. Przewodniczącym.  

� Wniosek – wnoszę o objęcie patronatem stworzenia nieformalnego forum 
organizacji pozarządowych. Chodzi o to, abyśmy na bazie gminy lub w innym 
miejscu organizowali cykliczne spotkania organizacji pozarządowych, po to 
aby się wymieniać informacjami. 

 
Radny Andrzej Ćwikliński: OSP Rosnowo została wykreślona z KRS. Strażacy z 
Rosnowa należą do OSP Wyszewo.  
 
 
 
Ad.II.6. Odpowiedzi na interpelacje 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez: 
- T. Padykuły: 

� Ogrodzenie boiska w Wyszeborzu –  jeden element ogrodzenia kosztuje ok. 
60 zł. Stare już się nie nadają. Z funduszu Rady Sołeckiej proszę zakupić 6 
elementów. Musimy porozmawiać, jak dodatkowo zabezpieczyć ten teren 
przed  grą w piłkę nożną. 

- G. Góral: 
� Bezpieczeństwo na drodze nr 11 – nie tylko my narzekamy na brak 

radarów. Rozmawiałem z kierownikiem – oni tej wysepki nie zlikwidują.  
� Przejście dla pieszych – spróbujemy jeszcze raz zwrócić się do GDDKiA.  

- M. Twardowskiego: 
� Oświetlenie – jest energia podłączona do znaku drogowego D-6. Podpiszemy 

umowę z ZE na dostawę energii do tego znaku. 
� Wycięcie krzewów – wytniemy. 
� Spalanie śmieci – będziemy wysyłali strażników. Należy takie zdarzenia 

zgłaszać na bieżąco. Będą również patrole w godzinach popołudniowych.  
- J. Hawraniaka: 

� Spowalniacze – zgłosimy jeszcze raz na piśmie do PZD. 
� Remont drogi – naprawę dróg powiatowych Zarząd przeprowadza w 

sytuacji, gdy temperatura przekracza 100C.  
- M. Pawlaka: 

� Mieszkania WAM – na dzień dzisiejszy dysponujemy 7 mieszkaniami. One 
są zasiedlone. Trzy mieszkania były użytkowane bezumownie. Niedługo 
dostaniemy na nie umowy. W bloku nr 1 będzie eksmisja. To mieszkanie 
zostanie odzyskane. W 2004 roku mieliśmy 74 mieszkania. Będzie jeszcze 
problem z jednym mieszkaniem. Z pozostałymi mieszkaniami nie mamy 
problemu. Od 2014 roku WAM sama wydzierżawia lokale osobom 
fizycznym.  

� Spółdzielnia socjalna – chcieliśmy ten pomysł zrealizować kilka lat temu, 
ale konieczność poręczenia pożyczki sprawiła, że nie udało się tego 
zrealizować. Jeśli znajdziemy 6-7 osób utworzymy spółdzielnię. Wśród tej 
piątki osób są 4 powyżej 60 roku życia.  

- A. Sokalskiego: 
� Informacja nt. przepisania do II US – będziemy rozpowszechniać tę 

informację. Zrobimy ulotkę i notatkę w gazecie. 
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- A. Ćwiklińskiego: 
� Oświetlenie między blokiem 7 i 11 – obecnie się pali lampa, ale brakuje tam 

1 fazy i nie świecie lampa koło placu zabaw. Tam trzeba wymienić kabel. 
Pozostałe sprawy zostały przekazane p. Michalskiemu. 

- S. Krępeć: 
� Urządzenie terenu w Wyszewie – zlecę te sprawę p. Poprawskiemu. On się 

zorientuje, czy można to zrobić. Być może należałoby zrobić tam oczko 
wodne.  

- M. Bamburaka: 
� Nazwy ulic – dobrze, że mieszkańcy wyrazili zgodę. Teraz należy ustalić 

nazwy ulic. Inne miejscowości również do tego namawiam.  
- T. Padykuły: 

� Drzewa – muszę z dyrektorem to skonsultować. 
- S. Jamki: 

� Karta do telefonu – dzisiaj nie jestem w stanie odpowiedzieć, bo musimy to 
skonsultować, czy jest to możliwe i jakie będą skutki finansowe. 
Odpowiemy na piśmie p. Przewodniczącemu. 

- M. Pawlaka: 
� Kąpielisko – jest projekt zagospodarowania kąpieliska u p. Doroty Zwiefki. 

 
 
Ad.II.7. Zakończenie 
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
Obrady XIV Sesji Rady Gminy Manowo. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Drabik 

 
 


